
ALGEMENE BESCHOUWINGEN CDA-FRACTIE 2009 

 

Een jaar nadat de wereldwijde crisis is uitgebroken, komen we vandaag weer bij elkaar. 

Het heeft een jaar buiten gestormd. Een storm die nog lang niet is gaan liggen. 

Af en toe een blauw wolkje maar grijs overheerst en dat in een tijd waar er van overheden 

wordt verwacht dat sturing wordt gegeven, initiatieven worden genomen, investeringen naar 

voren moeten worden gehaald.  

Eén en ander gaat echter gepaard met een negatief financieel meerjarenperspectief, met 

aanspreken van reserves, met forse noodzakelijke bezuinigingen, met grote druk op het 

gemeentefonds. 

Er is bijkans een toverformule nodig om bovengenoemde 2 aspecten bij elkaar te brengen. 

Als we de krachten in Ridderkerk bundelen, kunnen we beter en sterker uit de crisis komen. 

 

Tijdens de recente verantwoordingsdebatten heeft het CDA vastgesteld dat zo’n 80 % van de 

vele gestelde smart-doelen is gerealiseerd of in uitvoering is. 

Het is dan ook dé uitdaging om dit vast te houden en de vele prestatie-indicatoren  niet te veel 

geweld te doen. 

 

Financiële uitdagingen voor de nieuwe raad liggen er nu al omdat u spreekt over 

“taakstellende bezuinigingen” die van grote omvang zullen zijn. Het is voor ons op de rand of 

we dit een nieuwe raad aan kunnen doen. Een te voeren “kerntakendiscussie” is de voorlopige 

parkeerhaven. 
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FINANCIELE BESPIEGELINGEN 

 

Allereerst willen wij beginnen met het uitspreken van complimenten waar het gaat over het 

opschonen van de begrotingen, wegwerken van stille reserves, de zerobase actie. Het kunnen 

beschikken over reële en transparante begrotingen is voor de raad van eminent belang. 

Acht u dit “opschoonproces” hiermee ook als afgedaan of zal dit nog moeten blijken ? 

 

Het CDA maakt zich grote zorgen over de financiële positie 2010 alsmede het meerjaren-

perspectief. Immers, in het komende jaar moet al voor meer dan 1,5 miljoen worden 

bezuinigd, zo luiden de voorstellen. Om nog niet voor de troepen uit te lopen, roept u een 

kerntakendiscussie over ons af. Op zich zijn we het daarmee eens omdat er wat moet 

gebeuren. 

Wordt deze “discussie” door u gezien als grove bezuinigingsmodellen of zijn wij dan te 

somber ? 

Kijkend naar de nu voorliggende en dus reeds geformuleerde bezuinigingen neemt u bewust 

(!?) een meer dan stevig voorschot op de kerntakendiscussie. Als wij dus ja zeggen tegen deze 

bezuinigingen, is een (groot deel) van de kerntakendiscussie impliciet al gevoerd.  

Bent u het daarmee eens ?  

 

Hebt u overwogen de bezuinigingen voor 2010 op te schorten en de daardoor ontstane 

tekorten te dekken uit de reserves ? 

 

Uit pagina 124 blijkt dat u over de 4 genoemde jaren circa 8 miljoen dekking vindt door 

“financieel technische maatregelen”. Dus los van de bezuinigingsvoorstellen ! 

Begrijpt u dat we dat bijzonder vinden en niet precies weten of daar nog meer ruimte is te 

vinden ?  

 

De voorgestelde tariefaanpassingen roepen bij het CDA vragen op.  

Wat zijn de overwegingen geweest om niet op bijvoorbeeld nul procent te gaan zitten ? 

Hierdoor zou een relevant deel van de voorgestelde bezuinigingen niet nodig zijn geweest ! 

 

Heeft de inkomensontwikkeling in algemene zin (0 à 2 % plus) geen rol gespeeld bij “het 

saldo van -/- 1½ % tariefaanpassing ?  
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Hoe komt het dat de jaren 2012 en 2013 zo door de bodem zakken (zie voorziene grote 

tekorten !) ? 

De ontwikkeling van het gemeentefonds is toch niet de enige oorzaak !? 

 

Het “1  miljoen verhaal van 29 september”  heeft grote indruk op ons gemaakt ! 

Welke zekerheden zijn/worden ingebouwd om dit soort fratsen    te voorkomen ? 

 

Strategisch Investerings Budget 

Over het SIB hebben wij in de raad al veel gezegd en wij hebben onze bezwaren geuit bij de 

wijze waarop dit budget lukraak wordt aangesproken.  

Wij willen nu of in een cie-vergadering met het college overleggen over de wijze waarop wij 

in de toekomst over het restant zullen beschikken. 

Een lieve motie hierover ligt vandaag voor. 

 

 

Investeringsvolume 

In een separate vergadering hebben we reeds over dit onderwerp gesproken. De oktoberbrief 

geeft de laatste info hierover. Als het gaat om de beschreven competentie van B&W gaan we 

er zonder tegenbericht vanuit dat die dezelfde is als op dit moment op dit punt. Wij verzoeken 

u bij wijziging van categoriën(naar voren/naar achteren halen) dit aan de raad te melden.  

Het blijft vreemd dat, naar nu is gebleken, de eerdere investeringsvolumes tot heden bij lange 

na niet zijn gehaald!! 

 

 

VEILIGHEID 

 

Een onderwerp dat door de crisis wellicht wat minder in de belangstelling staat. Onterecht, 

want uit iedere opiniepeiling blijkt dat de belangrijkheid en relevantie onomstreden zijn.  

Aspecten: 

-  Wet veiligheidsrisico’s: wat zijn de gevolgen voor Ridderkerk en liggen we voor deze 

 nieuwe aanstaande wet op schema ?  

- Veiligheidshuizen: vóór vertrek naar Almelo worden de contouren uitgerold ?  

- Ambulance: wanneer is de stijging van het aantal ambulances met 8 gerealiseerd ? 
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- In hoeverre is/wordt het meerjarenbeleidsplan van de politie Rotterdam-Rijnmond  

 2010-2014) achterhaald door de bezuinigingen van Ter Horst ?  

-  Eén van de projecten uit de Stuurgroep Veilig is “start van een project waarden en  

 normen”. 

 U combineert dit met het project om te komen tot een burgerhandvest voor de gemeente. 

 Zijn wij, als oprichter van de vroegere werkgroep “waarden en normen” het zeer mee  

 eens. Wij waren met u, voorzitter, aanwezig op een avond waar wij regionaal spraken   

   over dit burgerhandvest, een product van de huidige regering.  

 Graag een doorkijk op de vervolgactiviteiten die zullen leiden tot dit burgerhandvest. 

ONDERWIJS 

 

Verplicht lokaal overleg over segregatie 

In het WPO (artikel 167a) is vanaf 2007 een bepaling opgenomen die gemeenten en 

schoolbesturen verplicht tenminste jaarlijks te overleggen over het voorkomen van segregatie, 

het bevorderen van integratie en het bestrijden van onderwijsachterstanden. De inspectie 

rapporteert jaarlijks over de mate waarin de doelen die de gemeente en de scholen hebben 

afgesproken, worden bereikt.  

Vraag aan het college: is er al overleg gevoerd met de schoolbesturen over het voorkomen 

van segregatie, het bevorderen van integratie en het bestrijden van onderwijsachterstanden ?  

 

Taalachterstand 

Er is sprake van een alarmerende toename van leerlingen met een taalachterstand.  

Onze vraag is aan u of u bereid bent het voortouw te willen nemen en een regierol 

te willen vervullen op dit terrein ? 

Het CDA denkt hierbij aan gezamenlijke prestatieafspraken met de basisscholen en VO-

scholen in Ridderkerk. Het belang van het verminderen van taalachterstand is van eminent 

belang en behoeft eigenlijk geen nadere duiding. 

 

Brede scholen 

Gaarne nadere toelichting op de huidige stand van zaken (w.o. de routing) om te komen tot 

een brede school in Slikkerveer (en andere wijken). 

 

Stichting 3Primair 
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Op 5 oktober jl. hebt u het bestuur van Stichting 3Primair geïnformeerd over de “overdracht 

voorzieningen”. 

Zonder onderliggende dossiers is het ondoenlijk om de onnavolgbare berekeningen te 

verifiëren. Uit de brief valt op te merken dat dit uw visie is en gesteund wordt door de 

accountant. U zegt o.a. “wij beschouwen dit als een onverschuldigde betaling”.  

Wordt dit door 3Primair ook zo gezien ?  

Deze grote meevaller van ruim 4 ton is vandaag “ter vrije besteding”? 

 

 

 

I.H.P. 

In de tussentijdse berichtgevingen over het nieuwe Integraal Huisvestings Plan zei u eerder op 

schema te liggen. Waar staat u nu en hoe luidt de laatste bekende routing ? 

In hoeverre spelen mindere financiële perspectieven een eventuele rol in deze ? 

 

 

MILIEU 

 

Het CDA is een groot voorstander van een stevig milieubeleid van de gemeente Ridderkerk. 

Het CDA kiest voor een actief  beleid gericht op CO2-reductie in de gemeente en is tegen 

opslag van overtollig CO2 in lege aardgasvelden in Barendrecht met uitlopers onder 

Ridderkerk.  

Wat is de laatste stand van zaken, gebaseerd op het laatste overleg dat u had hierover met de 

gemeente Barendrecht ?  

Mijn collega-fractievoorzitter van het CDA in Barendrecht maakt zich grote zorgen over de 

ontwikkelingen van de laatste dagen o.a. vanwege de door derden uitgebrachte adviezen 

 

Het CDA is ook voorstander van een maximum van 80 km op de rijkswegen rond Ridderkerk 

en een overkapping van de A16.  

Is het voltallige college bereid om in samenwerking met Barendrecht en de Drechtsteden in 

overleg te treden met het Ministerie van Verkeer en Waterstaat over beide thema’s ? 

 

Wij begrijpen dat bovengenoemde overkapping “morgen” niet is gerealiseerd. Zolang deze 

ingrijpende maatregelen nog niet getroffen kunnen worden, zien wij graag een tussentijdse 
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oplossing in de vorm van een extra aanplant van geschikte bomen langs de bekende 

rijkswegen.  

Ook tijdens de wijkwerkdag hebben wij daarover gesproken met vertegenwoordigers van de 

wijk en de werkgroep die gaat over de luchtvervuilingsproblematiek. 

Een motie om dit te bewerkstelligen dienen wij daartoe in. 
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NIEUW REIJERWAARD 

 

Vóór, tijdens en na de periode van ons amendement (oktober 2008) heeft het CDA zich 

nadrukkelijk gemanifesteerd rond dit belangrijke dossier.  

Het gaat hierbij om vele zaken tegelijk: mensen, zakelijke zaken, milieu, verkeer, groen, 

AGF-cluster, leefbaarheid.  

Onlangs hebben het wijkoverleg en de Vereniging Nieuw Reijerwaard het CDA opgeroepen 

om toch vooral consistent te blijven en te blijven refereren aan ons amendement. 

Wij hebben dat vóór en tijdens de laatste raadsvergadering van 15 oktober jl. gedaan !  

Vervolgens kwam, voor ons onverwacht, de Provincie daar tussendoor fietsen met een 

standpunt waar wij onze afschuw over hebben uitgesproken. 

Voorzitter, waar staan wij nu ? Wat is de route  ? 

Duidelijkheid naar de tuinders, de bewoners van Rijsoord en naar de AGF-sector is vereist. 

Hoe heeft de Provincie gereageerd op onze boze reacties ? 

Is het een idee om met een grote delegatie uit de Raad naar Den Haag en/of Provincie af te 

reizen om daar ons standpunt (amendement) nog eens te herhalen ?  

Wij zijn er klaar voor (het mag niet komen tot een “klaar mee”). 

 

 

WONINGBOUW(BELEID) 

 

Tijdens de vorige Algemene Politieke Beschouwingen hebben wij ook en passage gewijd aan 

de woningbouwopgaven die er lagen. Toen was de wereldcrisis net uitgebroken. 

Toen al stonden de contouren voor 2010-2020 meer dan in de steigers. 

Hoe ligt dat nu ? In hoeverre zijn de aantallen te bouwen woningen als gevolg van de crisis 

naar beneden bijgesteld in de regio en in Ridderkerk ? 

Ook de eerdere opgaven (periode tot en met 2010) stonden zwaar onder druk als gevolg van 

diverse exogene factoren. 

Acht u het denkbaar dat wij als gevolg van bijvoorbeeld het woonwensenonderzoek, een 

ander/eigen beleid moeten/gaan voeren dan hetgeen is vastgelegd in regionale 

uitgangspunten ? 
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In hoeverre is/wordt het woningbouwbeleid in Ridderkerk aangepast vanwege de 

voortdurende en aanhoudende crisis ? 

Woonvisie is ook bezig met hun meerjarige beleidsplan.  

Welke prestatieafspraken hebt u met Woonvisie gemaakt voor de periode 2010 en verder en 

zijn de zekerheden m.b.t.  de strategische voorraad (sociale) huurwoningen verankerd ? 

 

 

PARTICIPATIEPARADOX 

 

De Bestuurskrachtmeting is achter de rug. We hebben al een eerste bespreking met de 

samenstellers van de rapporten achter de rug. Centraal stond toen de geconstateerde 

participatieparadox. Voorzitter, u hebt reeds aangekondigd de visitatierapporten te gaan 

bespreken en een vertaalslag te willen maken. U bent er echter over een “paar dagen”  niet 

meer, althans in Ridderkerk. 

U hebt nogal ingezet op participatie, dat is één van uw verdiensten. U was en bent ook van de 

“spelregels” die daarbij horen. 

De raad heeft dit proces ook zeker ondersteund en doet dat nog. 

Op vele wijzen vindt dat participeren en daarmee communiceren plaats.  

Wat geeft u ons mee als wij straks de rapporten gaan evalueren ? 

Wij participeren meer en op meerdere wijzen dan andere gemeenten. De burger ervaart die 

vertaalslag daarvan onvoldoende of soms in het geheel niet. 

 

-  Moeten we meer/minder participeren ?  

- Moeten we meer naar “de meeste stemmen gelden“ ? 

- Mogen we verwachten dat burgers  zich inleven in (dikke) dossiers en/of politieke  

   overwegingen ?  

- Moeten we niet méér  erkennen dat iedereen (binnen en buiten de politiek) in deze tijd 

 een (andere) mening heeft over een gemiddeld onderwerp ?  

 

Met alle winden meewaaien is geen uiting van bestuurskracht. 

Consistent, rug rechten, alle argumenten wisselen en terugkoppelen van genomen 

beslissingen. Het zal de uitdaging voor de politiek moeten blijven. 

Het CDA stelt voor om met wijkoverleggen indringend te overleggen over bovenstaande. 

Deze ogen en oren van de wijken moeten(!) gemotiveerd behouden blijven. 



 9 

SPORT  

 

In vele algemene politieke beschouwingen heeft het CDA aandacht besteed aan sport, in 

brede zin. 

De SRS is, door omstandigheden, al zeer geruime tijd bezig te investeren in de toekomst door 

de fusie met Dynamiek op te tuigen.  

Als gevolg van maatschappelijke ontwikkelingen gebeurt  er ondertussen veel bij de 

sportverenigingen.  

Zijn er “hulpprogramma’s voor de verenigingen die het moeilijk hebben, mede als gevolg van 

de crisis (moeilijk inbare contributies, terugloop van ledenaantallen, belangstelling voor 

individuele sportbeoefening e.d.) ? 

 

Het CDA is al lang overtuigd van het belang van de sport voor onze lokale samenleving. 

Investering, in brede zin, willen wij nog eens onderstrepen. 

 

Tot slot: hoe luiden de ontwikkelingen bij de voetbalvereniging Bolnes na de dramatische 

situatie van een jaar geleden ?  
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VARIA 

 

- Community Safety:  

  Het antwoord op onze eerdere vraag luidt: Ridderkerk is de enige gemeente die iets voelde  

  voor dit project. Tijdens de cie-vergadering is dit zo niet gecommuniceerd ! Integendeel, 

 iedereen ging dit trekken. Graag nadere duiding ! 

 

-  WMO:   

 Kort, immers in de vorige vergadering hebben we hier uitgebreid over gesproken. 

 Zie onze vraag 5 (schriftelijke vragenronde): uit het antwoord blijkt dat er € 276.000,-- 

 eenmalig geoormerkt is ontvangen en genoemd zou zijn in de brief van 29 september aan 

 de raad. Dit staat echter niet in die brief. Vraag is dan ook of deze € 276.000,-- inmiddels 

 wel of niet in de begroting is opgenomen.  

 

- Scouting Sint Joris 

 Wederom (zie onze vorige APB) vragen wij uw aandacht voor deze vereniging. Lang  

 geleden vernamen wij de positieve doorbraak als het ging om de nieuwe gedachte locatie. 

 Zeer recent zijn er ook geluiden van het wijkoverleg over de inrichting van hetzelfde  

 gebied (voormalige bos-Industrieweg). 

 Wat is de routing en kunnen de plannen van Scouting en wijkoverleg worden  

 samengebracht zodat daar een mooi gebied met mooie functies kan ontstaan ? 

 

- Tram 

 Hoe luidt het tracé, ik bedoel de routing, tot maart 2010 ?  

 Hoe luiden de resultaten van de overleggingen met bewoners over tracé e.d. ? 

 Het wijkoverleg Bolnes vindt dat met de inbreng in deze niets wordt gedaan. Ook hier 

 vragen wij maximale aandacht voor de participatie van zeer meedenkende burgers ! 

 

- Rotonde Rijsoord 

     Hoe (on)omkeerbaar is het proces?  Dit, naar nu blijkt, al jaren slepende dossier, hoefde  

     Niet via de raad. Dit viel onder uw competentie. Rijsoord loopt echter te hoop tegen de  

     Rotonde. Bij alle partijen staat veiligheid staan veilgheid en inpassing hoog in het vaandel. 

     Toch wordt zeer verschillend gedacht over de uitvoering van de varianten. 

     Gaarne nadere duiding over waar we nu staan. 
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TOT SLOT 

 

Voorzitter, over een paar weken is het zover. Na Rilland zijn wij het nieuws aan het 

verwerken. Dat geldt voor u ongetwijfeld ook. 

Wij willen u nogmaals feliciteren met de stap naar zo’n ongetwijfeld mooie plaats als Almelo 

is.  

U laat uw sporen in Ridderkerk na. Die zijn niet zo maar verregend. Met de positieve dingen 

gaan wij verder, ieder ons weegs. 

Wij danken u hartelijk voor uw tomeloze inzet en voor uw aanwezigheid op vele momenten 

en plaatsen binnen de gemeente. 

Ook tijdens de raadsvergaderingen hebben wij lang van u kunnen genieten. 

Succes in Almelo: volgens de site gebeurt ook daar erg veel.  

Veel plezier met de opmaat naar een nieuw gemeentehuis. Heel spannend om in deze crisistijd 

zo’n groot project aan te gaan. 

Bij de gemiddelde beoordeling van burgers stond op de site (Almelo) een waardering van 4,8. 

Ook daar wordt participatie kennelijk wisselend ervaren ……..  

Het ga u goed onder Gods onmisbare zegen.  

 

Het CDA dankt iedereen die aan deze begroting heeft meegewerkt en die dagelijks (zichtbaar 

en onzichtbaar) bezig zijn met de belangen van onze inwoners. 

Dat Zijn zegen op uw belangrijke werk mag rusten. 

 

Namens de fractie van het CDA 

Wim Onderdelinden  

 


